	                                               Να μελετήσετε τους παρακάτω πίνακες  από τη γραμματική:


	Μαθαίνω για τους βαθμούς των επιθέτων και των επιρρημάτων
· Οι βαθμοί των επιθέτων είναι τρεις: θετικός, συγκριτικός, υπερθετικός. Από αυτούς, ο συγκριτικός και ο υπερθετικός λέγονται παραθετικά των επιθέτων και σχηματίζονται μονολεκτικά ή περιφραστικά.

α. Επίθετο θετικού βαθμού: Φανερώνει ότι ένα ουσιαστικό έχει κάποιο γνώρισμα:
Το χρώμα είναι σημαντικό για τα παιδιά.

β. Επίθετο συγκριτικού βαθμού: Φανερώνει ότι ένα ουσιαστικό έχει κάποιο γνώρισμα σε μεγαλύτερο βαθμό από ένα άλλο:
Το χρώμα είναι πιο σημαντικό (ή σημαντικότερο) για τα παιδιά παρά για τους μεγάλους.

γ. Επίθετο υπερθετικού βαθμού:
1. σχετικό υπερθετικό: Φανερώνει ότι ένα ουσιαστικό έχει κάποιο γνώρισμα σε μεγαλύτερο βαθμό από όλα τα όμοιά του:
Το χρώμα είναι το πιο σημαντικό στοιχείο σε μια ζωγραφιά.
2. απόλυτο υπερθετικό: Φανερώνει ότι ένα ουσιαστικό έχει κάποιο γνώρισμα σε πολύ μεγάλο βαθμό, χωρίς να γίνεται σύγκριση με άλλα ουσιαστικά:
Το χρώμα είναι πολύ σημαντικό (ή σημαντικότατο).

■Παραθετικά μετοχών: Όσες μετοχές σχηματίζουν παραθετικά, τα σχηματίζουν περιφραστικά: θυμωμένος, πιο θυμωμένος, πολύ θυμωμένος.
■ Επίθετα χωρίς παραθετικά: Δε σχηματίζουν παραθετικά τα επίθετα που σημαίνουν: ύλη (ξύλινος), καταγωγή ή συγγένεια (πατρικός), τόπο (ορεινός), χρόνο (καθημερινός), κατάσταση που δεν αλλάζει
(αντρικός), κάποια σύνθετα με πρώτο συνθετικό α- (άγνωστος).

· Όπως τα επίθετα, έτσι και τα επιρρήματα έχουν τρεις βαθμούς.

· Όσα επιρρήματα προέρχονται από επίθετα σχηματίζουν περιφραστικά και μονολεκτικά παραθετικά από τον πληθυντικό του ουδετέρου: π.χ. ωραίος → ωραία – ωραιότερα /πιο ωραία – ωραιότατα/πολύ ωραία

ΚΑΤΑΛΗΞΕΙΣ ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΩΝ
Θετικός
έντονος

Συγκριτικός
εντονότερος / πιο έντονος

Υπερθετικός
εντονότατος / πολύ έντονος
ο εντονότερος / ο πιο έντονος

ταχύς

ταχύτερος / πιο ταχύς

ταχύτατος / πολύ ταχύς
ο ταχύτερος / ο πιο ταχύς

επιμελής

επιμελέστερος / πιο επιμελής

επιμελέστατος/πολύ επιμελής
ο επιμελέστερος/ο πιο επιμελής



	


	Πίνακας Α: Ανώμαλα παραθετικά
Θετικός
Συγκριτικός
Σχετικός υπερθετικός
Απόλυτος υπερθετικός
απλός
απλούστερος
πιο απλός
απλούστερος
o πιο απλός
απλούστατος
πολύ απλός
γέρος
γεροντότερος
πιο γέρος
o γεροντότερος
o πιο γέρος
πολύ γέρος
κακός
χειρότερος
πιο κακός
o χειρότερος
o πιο κακός
χείριστος
πολύ κακός
κάκιστος
καλός
καλύτερος
πιο καλός
o καλύτερος
o πιο καλός
κάλλιστος
πολύ καλός
άριστος
κοντός
κοντότερος
κοντύτερος
πιο κοντός
o κοντότερος
o κοντύτερος
o πιο κοντός
κοντότατος
–
πολύ κοντός
λίγος
λιγότερος
o λιγότερος
o πιο λίγος
ελάχιστος
πολύ λίγος
μακρύς
μακρύτερος
πιο μακρύς
o μακρύτερος
o πιο μακρύς
μακρύτατος
μεγάλος
μεγαλύτερος
πιο μεγάλος
o μεγαλύτερος
o πιο μεγάλος
μέγιστος
πολύ μεγάλος
μικρός
μικρότερος
πιο μικρός
o μικρότερος
o πιο μικρός
ελάχιστος
πολύ μικρός
πολύς
περισσότερος
πιο πολύς
o περισσότερος
o πιο πολύς
πλείστος
πάρα πολύς
πρώτος
πρωτύτερος
ο πρωτύτερος
πρώτιστος
Πίνακας Β: Παραθετικά που προέρχονται από άλλα μέρη του λόγου
Θετικός
Συγκριτικός
Σχετικός υπερθετικός
Απόλυτος υπερθετικός
(άνω)
ανώτερος
ο ανώτερος
ανώτατος
(άπω)
απώτερος
ο απώτερος
απώτατος
(ένδον)
ενδότερος
ο ενδότερος
ενδότατος
(έξω)
(εξώτερος)
(ο εξώτερος)
—
(έσω)
(εσώτερος)
(ο εσώτερος)
(εσώτατος)
(κάτω)
κατώτερος
ο κατώτερος
κατώτατος
(πλησίον)
πλησιέστερος
ο πλησιέστερος
(πλησιέστατος)
(προτιμώ)
προτιμότερος
ο προτιμότερος
—
(υπέρ)
υπέρτερος
ο υπέρτερος
υπέρτατος
(προ)
πρότερος
ο πρότερος
—
Σημείωση: Τα άπω, ένδον και έσω είναι επιρρήματα της αρχαίας ελληνικής που χρησιμοποιούνται πολύ σπάνια στη νέα ελληνική.ΟΡΘΟΓΡΑΦΙΑ:
ΑΣΚΗΣΗ : Να συμπληρωθούν τα κενά του πίνακα με τα παραθετικά των επιθέτων:
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